

سيرة ذاتية (C.V)

المعلومات الشخصية:

. الاسم الكامل: حيدر شهيد هاشم حمادي الموسوي

. الحالة الاجتماعية: متزوج

. عنوان السكن : العراق - بغداد

الايمل: haidershaheed@yahoo.com

التحصيل الدراسي:

. دكتوراه في الاعلام / صحافة : جامعة بغداد/كلية الاعلام للعام الدراسي 2019/2018.

. ماجستير في الاعلام / صحافة : جامعة بغداد/كلية الاعلام للعام الدراسي 2011/2010.

. بكالوريوس اعلام : جامعة بغداد/ كلية الاعلام / قسم الصحافة للعام الدراسي 2000/1999.

الخبرات :

. عملت في صحيفة الاتحاد الاسبوعية الصادرة عن اتحاد الصناعات العراقي بصفة مندوب

ومن ثم مسؤول اخبار وسكرتير تحرير تنفيذي للفترة من 1998/9/1 ولغاية 2003/4/9.

. عملت في مجلة اوروك الصادرة عن هيئة السياحة بطبعتها الفصلية والاسبوعية للفترة من

2001/1/1 ولغاية 2003/4/9 بصفة مسؤول قسم الاخبار.

. عملت في صحيفة البصرة بصفة سكرتير تحرير تنفيذي خلال العام 2001.

. عملت محررا ومن ثم سكرتير تحرير ومديرا لتحرير مجلة عشتار الشهرية للفترة من 2001

ولغاية 2004.

. عملت مديرا لتحرير صحيفة الجماهير التي صدرت بعد 2003/4/9.

. عملت مدير لتحرير صحيفة الاسواق الاقتصادية التي صدرت عن اتحاد الصناعات العراقي

بعد 2003.

. عملت سكرتيرا لتحرير جريدة الاخبار التي صدرت بعد عام 2003.

. عملت مع مجموعة من الصحفيين في اصدار اول صحيفة بعد سقوط النظام السابق (العراق

اليوم).

. عملت مسؤولا للقسم الاقتصادي في صحيفة المشرق اليومية منذ العدد الاول لصدورها في

2003/12/13 ولغاية 2011.

- . عملت مديرا لتحرير صحيفة المشرق اليومية للمدة من 2003 ولغاية 2011.
- . عملت مديرا لتحرير صحيفة الزوراء اليومية للمدة من 2012 ولغاية 2014.
- . عملت ضمن هيئة تحرير مجلة (الحل) الشهرية والتي تصدر عن هيئة دعاوى الملكية منذ العدد الاول وحتى العدد 16.

المشاركات والشهادات:

- . عضو مؤسس في مركز الاعلام الاقتصادي.
- . عضو عامل في نقابة الصحفيين العراقيين.
- . عضو اتحاد الصحفيين العرب.
- . عضو الاتحاد الدولي للصحفيين.
- . شاركت في العديد من ورش العمل والدورات الاعلامية والمؤتمرات والندوات.
- شاركت في ورشة عمل في مركز الدفاع عن حرية الصحفيين بعمان في المملكة الاردنية الهاشمية.
- شاركت في عدد من الندوات وورش عمل حول الصحافة الإستقصائية.

درست العديد من المواد منها:

- . فن الخبر الصحفي
- . الأتصال الجماهيري
- . تشريعات إعلامية
- . تأريخ العراق
- . صحافة متخصصة
- . صحافة الكترونية.

C.V

personal information:

Full name: Haider Shaheed Hashim Hammadi Al-Mousawi

Marital Status: Married

Residence address: Iraq – Baghdad

Email: haidershaheed@yahoo.com

Academic achievement:

.PhD in Media / Journalism: University of Baghdad / College of Media for the academic year 2018/2019.

.Master of Media / Journalism: University of Baghdad / College of Media for the 2010/2011 academic year.

.Bachelor of Media: Baghdad University / College of Mass Communication / Journalism Department for the academic year 1999/2000.

experience:

. I worked for the weekly newspaper Al-Ittihad issued by the Iraqi Federation of Industries as a delegate and then a news official and executive editorial secretary for the period from 9/1/1998 to 9/4/2003.

. Worked in the Uruk magazine issued by the Tourism Authority in its quarterly and weekly editions for the period from 1/1/2001 to 9/4/2003 as an official in the news section.

.I worked for Al-Basra newspaper as an executive editor-in-chief during the year 2001.

.I worked as an editor and then the editor-in-chief and director of editing the monthly Ishtar magazine for the period from 2001 until 2004.

.I worked as a director for editing the Economic Markets newspaper, which was issued by the Iraqi Federation of Industries after 2003.

.I worked as a secretary to edit Al-Akhbar newspaper, which was published after 2003.

.I worked with a group of journalists to publish the first newspaper after the fall of the former regime (Iraq Today).

.I worked as an official for the economic department in the daily Al-Mashreq newspaper from the first issue of its publication on 12/13/2003 until 2011.

.I worked as managing editor of the daily Al-Mashreq newspaper for the period from 2003 to 2011.

.I worked as managing editor of Al-Zawra daily newspaper from 2012 to 2014.

.I worked on the editorial board of the monthly (Al-Hall) magazine, which is issued by the Property Claims Commission, from the first issue until the number 16.

Posts and Testimonials:

Founding member of the Economic Media Center.

An active member of the Iraqi Journalists Syndicate.

Member of the Union of Arab Journalists.

Member of the International Federation of Journalists.

. participated in many workshops, media courses, conferences and seminars.

.I participated in a workshop at the Center for Defending Freedom of Journalists in Amman, in the Hashemite Kingdom of Jordan.

.I participated in a number of seminars and workshops on investigative journalism.

.I studied many materials, including:

- . The art of press news
- .Mass communication
- .Media legislation
- .The History of Iraq
- .Specialized press
- .Electronic press